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З А П И С Н И К 
са 5. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 25. априла 2007. године 
  
             Сједница је почела у 16,30 часова. 

 
Сједницом је предсједавала Сњежана Рајилић, предсједавајућа Комисије. 
Сједници су присуствовали: Јерко Иванковић Лијановић, Мехмед 

Суљкановић, Екрем Ајановић, Јозо Крижановић, Шемсудин Мехмедовић и Хаџи 
Јован Митровић, чланови Комисије.  

Славко Јовичић правдао је одсуство. 
Едину Мушићу, члану Комисије, Одлуком донесеном на 7. сједници 

Представничког дома  12. априла 2007. године, престао је мандат посланика због 
подношења оставке ради именовања на другу дужност, због чега у Комисији 
недостаје један члан.  

Сједници је присуствовала Емира Чешљар, секретар Комисије.  
  За сједницу Комисије предложен је  и  једногласно усвојен сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Усвајање записника  са 2., 3. и 4. сједнице Комисије за спољну трговину и 

царине, 
2. Разматрање Предлога закона о измјени Закона о конкуренцији, у складу са  

чл. 108. и 109. Пословника Представничког дома, предлагач: посланик 
Милорад Живковић, 

3. Текућа питања: 
а) Упознавање са ставом Колегијума  Дома, од 11.4.2007. године, о 
Иницијативи  
     Спољнотрговинске коморе БиХ за укључивљње у рад комисија 
Парламентарне  
     скупштине БиХ, 
б)  Задаци радне групе за пољопривреду, 

      4) Упознавање чланова Комисије о присуствовању предсједавајуће 
Информативном  семинару у Бриселу 19. и 20. априла 2007 године, посвећеном 
Споразуму о слободној  трговини на подручју централне Европе-CEFTA 2006. 
 
 



Ад-1. 
        Записници  са 2. и 3. сједнице Комисије усвојени су једногласно.  
        На Записник 4. сједнице Јерко Иванковић Лијановић имао је примједбу у вези 
са  тачком  4. ц)  и   предложио да се текст  ове тачке  дневног реда брише.  
        Записник са 4. сједнице Комисије једногласно је с прихваћеном примједбом  
усвојен.  
         
 Ад-2.   
      Разматрање Предлога закона о измјени Закона о конкуренцији, Милорад у 
складу са чл. 108. и 109. Пословника Представничког дома предлагач: 
посланик  Милорад Живковић 
 
         На 4. сједници Комисија је једногласно усвојила принципе Закона, а 
Представнички дом на 7. сједници,  одржаној 12.априла 2007. године,  усвојио је 
Закон у првом читању. 
          Предлагач Закона Милорад Живковић није присуствовао сједници због 
раније договорених обавеза. 
          Комисија је констатовала да до почетка 5. сједнице на текст измјена Ззакона 
није било амандмана. 
         Чланови Комисије су након расправе о оправданости измјена Закона у 
предложеном тексту  једногласно прихватили  Предлог измјене Закона о 
конкуренцији, предлагача посланика Милорада Живковића.  
         За извјестиоца на пленарној сједници, на основу члана 118. Пословника, 
Представничког дома,  именована је предсједавајућа Комисије Сњежана Рајилић. 
 
Ад-3. 

4. Текућа питања: 
a) Упознавање са ставом Колегија Дома, од 11.4.2007. године, о 

Иницијативи Спољнотрговинске коморе БиХ за укључивљње у рад 
комисија Парламентарне скупштине БиХ. 

 
             Колегијум Представничког дома на 11. сједници, одржаној 11. априла 2007. 
њихово укључивање у рад комисија Парламентарне скупштине БиХ. Став 
Колегијума  је да надлежне комисије  Дома и заједничке  комисије оба дома СТК 
достављају позиве за сједнице, како би се, зависно од проблематике коју Комисија 
разматра, опредијелили за учешће у раду. 
Чланови Комисије прихватили су став Колегијума  Представничког дома и на 
основу одредаба чл. 6. и 7. Закона о Спољнотрговинској комори БиХ  којима се 
регулишу надлежност СТК бит ће укључена у рад Комисије. 
   

б) Задаци радне групе за пољопривреду  
 

              Радна група  основана је на 4. сједници Комисије  и осим чланова Комисије 
у њен рад биће укључено од три до пет чланова из Савјета министара БиХ, 
односно ресорног министарства,  а радна група би предлагала  Комисији 
разматрање сљедећих питања: 
а)  спољнотрговинске политике за пољопривредне производе; 
б)  царинске политике за пољопривредне производе; 
ц)  споразума о међународној трговини у које су укључени пољопривредни  
     производи; 
д)  организовање  округлих  столова, јавних расправа, консултација с  привредним  
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      субјектима и физичким лицима о темама битним за пољопривреду; 
е) сва друга питања из области пољопривреде. 
   Радна група радиће на основу одредаба Пословника Представничког  дома о 
начину и дјелокругу Комисије за спољну трговину и царине. 
 
Ад-4. 
        Упознавање чланова Комисије о присуствовању предсједавајуће 
Информативном семинару,  у Бриселу 19. и 20. априла 2007 године, посвећеном 
Споразуму о слободној   трговини на подручју централне Европе- CEFTA 
2006. 
 
            Сњежана Рајилић, предсједавајућа Комисије упознала је присутне да је у 
организацији Fridrih Ebert Stiftung ЕУ Канцеларија у Бриселу - Пакт стабилности за 
Југоисточну  Европу, органован семинар с циљем потписивања Уговора CEFTA 
који је раније достављен члановима Комисије. 
           Апострофирала је  да овај Уговор не представља директно подстицај извоза 
већ подстицај улагања у производњу. 
           У дискусији су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Јозо Крижановић, 
Шемсудин Мехмедовић, Мехмед Суљкановић, Сњежана Рајилић и Хаџи Јован 
Митровић. 
       Јерко Иванковић Лијановић сматра да БиХ чека тешка ситуација у вези  са 
слободном трговином ако наша привреда не буде добро стајала. Да би земља 
имала позитивне ефекте од уговора, потребно је  сачинити анализу и предлог 
мјера, како се не би направила грешка као са уговорима о слободној трговини 
закљученим са земљама у окружењу. 
      Јозо Крижановић подржао  је предлог Јерка Иванковића Лијановић и истакао да 
се треба фокусирати на рад и оспособљавање институција те да би требало 
припремити тематску сједницу у сарадњи са Савјетом министра БиХ  ради 
достављања мишљења и предузетим  активностима поводом ратификације 
уговора. 
       Шемсудин Мехмедовић подржао је разматрање уговора CEFTA на посебној 
сједници Комисије на коју би били позвани и представници СТК и предложио да 
Савјет министара БиХ  успостави инструменте који  ће олакшати извоз бх. робе. 
       Мехмед Суљкановић рекао је да уговорЦЕФТЕ треба директно разматрати и 
примјењивати.  
    Сњежана Рајилић рекла је да  би помоћ у вези са извозом требало тражити у 
будућем контакту са Агенцијом за заштиту биља, Агенцијом за цертификацију, 
Канцеларијом за ветеринарство и др. 
Хаџи Јован Митровић сматра  да треба тражити од Савјета министара  БиХ да 
сагледа могућност директном подстицају производње и индиректно за извоз. 
Привредним субјектима треба услове за добро функционисање створитиа  држава 
треба дати повластице. 
            Комисија је закључила да треба: 

1. размотрити проблеме у вези са извозом  робе из БиХ на основу уговора о 
CEFTA-и; 
 
2. од Савјета министара БиХ затражити да учини неопходне кораке с планом 
мјера који ће омогућити  лакши извоз бх. робе и њихову контролу; 
 
3. упутити допис предсједнику Управног одбора УИОБиХ и директору УИОБиХ  
у вези са одржавањем  састанка са члановима Комисије с циљем  заједничке 
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сарадње ради давања мишљења и пружања  техничке помоћи код покретања 
припреме законских прописа из области индиректних пореза, индиректних 
пореских стопа и структура.  

 
Сједница је завршена у 18,15 часова. 
 
 
 
Секретар Комисије                                                    Предсједавајућа Комисије 
   Емира Чешљар                                                              Сњежана Рајилић 
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